Honorable Lynne Abraham

District Attorney



Section VI

Appendix

Table of Contents

Catalogue of Sexually Abusive Priests

List of Assignments of Sexually Abusive Priests
Archdiocese Priest Biographical Profiles
Selected documents

Glossary of terms

Avrticles from other jurisdictions



ARCHDIOCESE OF PHILADELPHIA

222 North Seventeenth Street * Philadelphia, Pennsylvania 19103-1299
Tdephone(215]5314502\ * Fax (215) 587-4545
1y

!

UFHC?;HheVMARFDKADMﬁﬁMKﬁRUN ;
MEMORANDUM
TO: Reverend William J. Lynn
_ Secretary for Clergy
FROM: Reverend Joseph R. Ciston
Assistant Vicar for Admiwastraticn
DATE: January 9, 19938
ITEM: Your memorandum to me dated November 26, 1597
RE: Reverend Stanley M. Gana

Please note that Cardinal Bevilacqua reviewed the above
referenced memorandum. At the Issues Meeting of January 8, 1998,
His Eminence raised the concern that this memorandum states:

u also asked if Cardinal Bevilacqua was informed of
the situation. I told him that the Cardinal was informed.
said that he did not believe this and he regquested
that he be able to meet with Cardinal Bevilacqua himself. I
explained that the Cardinal is in Rome until the middle -of
December. said that he would like to see Cardinal
Bevilacqua when he returns. Before making any . recommendation
regarding this request, I would like to see if
cooperates with Catholic Social Services."

His Eminence noted. that, in essence, was calling
you a liar. DNonetheless, your memorandum seems to suggest that you
may consider a recommendation that His Eminence meet with

sometime in the future. This would be setting a precedent,
i.e. for the Cardinal to meet with such individuals. His Eminence
cautioned about such a recommendation and noted that there must be
other means of letting know that His Eminence was
informed, other than for His Eminence to meet with him personally.

attachment (s)

Memo from Msgr. Joseph Cistone, Assistant Vicar for Administration, to Secretary for
Clergy William Lynn. The memo explains Cardinal Bevilacqua’s reluctance to meet with
the abuse victim. GJ-105
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1 met with Sr. Pat Relly, of Catholic
counseling. There was two meetings.

FIRST MEETING:

I told sr.
I was in therapy.
that long, I hope he is helping you'.

ents and why they weren't suspicious.

the Archdiocese(AD.) and the Catholic
molested me. I explained how the AD.
molestation, from Gana's brother, and

with these reports.

person to do this to me.

Kelly of my abuse from Gana,

She acted shocked when I told her 2% years;

Social Services, for vocational

in detail She psked how long
'Really
She guestioned me about my par-

She asked why I was angry with

She reminded me that
She asked why I

Church,
had

how

when it was Gana who

received reports ofnpossible
the AD. didn't follow thru
that Gana wasn't the first
wasn't angry with the first

how Gana brainwashed me,

and made

perpetrator. I explained, again,
me think what was going on was 0.XK., because he loved me. She asked

how the abuse started and what levels it reached. She asked in so

many words, if I received sexual satisfaction from the abuse, I res-
ponded yes that that guilt was very hard for me to get over. She told
me I needed to pray to get rid of my anger, and asked if I had God

in my life. I told I had God in my life but not the God she believes

in. She proceeded trying to find out who and/or what my God was.
She continued asking me why I felt the AD. was at fault. She asked me
why I was no longer working as a nurse. I explained that I never wanted
I also ex="
She

she

to be a nurse, that Ganatalked me into becoming a nurse.
plainedhow workingas a nurse was placing my soberity in jeopardy.
asked what I wanted to with my life. I explained I wasn't sure..
asked me what I liked doing, I told her 1 could perform many technical
but wasn't sure if I wanted to make a career of any of those

She told me she would

tasks,
skills.

get information on testing and job training.

I told her I wanted vocational testing.
She refocused the meeting
on the AD., ingquireing what information I had, what the names of the
other victims were, and how I was going tg use what information I had.
I told her she didn't need to know such details. However the media
She asked why I was focusing
She proceeded to tell

I told her that is the

was going to be one of my main wvehicles.
on money, and receiving a financial settlement.
me that money was not going to make me happy.
way our judicial system is set up.

Notes kept by “John,” a victim of Fr. Gana, of two meetings, held in 1997 or 1998, with
Sister Patricia Kelly, a site supervisor for Catholic Social Services. She suggests John
shares blame for his abuse and asks him if he received “sexual satisfaction.” GJ-20
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She again asked what I hoped to gain from a financial settlement, that
money wasn't going to heal me. I told her that money wasn't going to
heal me, but provide me with the opprotunity to get healing. She acted
shocked, and stated " I hope your therapist doesn't believe that".

She again advised me to pray to get rid of my anger. She asked if I
knew where Cana was. I told her yes5 znd that he?was A‘sund young kecys,
and I was going to distribute a letter to all the homes in that parrish
informing them they have a child molester in their midst. She told

me I've had a hard life and I needed to focus on God and pray. She
_told me she would pray for me that I might lose my anger. She then
asked how I was paying my bills, and where I was getting money for
Christmas. I told her I had already taken care of Christmas, But I was
going to need help with January's bills. She told me she would check
with her boss, .that she didn't know if they could help me with my
bills. THE MEETING ENDED ELAPSED TIME 105 MIN.

SECOND MEETING:

She opened by infroming me that she spoke with her boss, who spoke with
Rev. Lynn, and they assured me that Gana didn't have acess to young
boys. She then gave me a paper with job info on it, explained what
she found and how hard it was to find it. She asked about my monthly
expenses. I explained what and how much they were. She asked who I
paid my rent to. I told her and asked why she needed that information.
She stated all checks must go thru CSS. I told her I didn't want the
realty company knowing CSS was paying my rent. She became upset and
asked me where I was getting money for gas and foeod. I told her food
was low. She told me of a catholic food bank in the northeast, but
wasn't sure of it's location that she would give me the info. at our
next meeting. She then switched the conversation, telling me how I
needed God in my life and how he would fix all my problems. I told
her that God didn't need to fix my problems, the AD. needed to fix

my problems. She became visibly upset, She stated, " ¥You know the AD.
isn't at fault here, you were molested by someone before you met this
preisil You have to accept blame for your part in your abuse." I
asked her if she was saying the abuse I suffered was my fault?

She said yes. I told her the meeting was over, that she wasn't my

therapist. She said 0.K. good. She began to pack her things.
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I asked her if she had training in treating people who were molested
as children, or if she had traing in treating people with post trau-
matic stress disorder. She said yes, and reality was part the therhapir
and I had better face reality or I was never going ito get better.
Ileft. Sr. Pat Kelly has noct contacted me since. ¥ }

ELAPSED TIME 35 MIN.
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FROM THE DESK OF: Reverend Michael T. McCulken &7

TO: File
DATE: March 13, 1996

ITEM: Telephone Call from Sister Lucy Vazguez, OP, JCD,
Chancellor, Diocese of Orlando

RE: Reverend Stanley Gana

T mnewmwmwwDgTwTwDwDE

Sister Lucy Vazgquez, OP, Chancellor of the Diocese of Orlando,
Florida telephoned the Office for Clergy today to report some
information that she received about Father Stanley Gana. A pastor
of the diocese, Reverend Andrew O’Reilly called her about Father
Gana who has a home in Father O’Reilly’s parish.

Evidently some of the parishioners have told Father O’Reilly
that there are a number of young people from Slovakia at the house.
The ages appear to the people to be late teens and early twenties.
The parishioners have expressed their concerns about what might be
happening at the house. The pastor reported the information,
simply to let the officials know the concerns of the people in the
event that anything should be wrong or go wrong.

Sister Lucy noted that the diocese has recently experienced
some cases of sexual abuse that were highly publicized and they are
very sensitive about such issues. They do not want any adverse
publicity. She wanted to let us know that they do not loock
favorably on such situations and in fact have a policy that no
priest can have a minor child stay in the rectory or in the priest
house. Sister also noted that a parishioner stated that they are
aware that Father Gana left his parish abruptly and wonder what
that might be about.

I told Sister Lucy that Father Gana had resigned his parish,
went to the hospital and left the hospital against medical advice.
I also noted that over the years Father Gana has. sponsored young
people from Slovakia for studies in American colleges.

I said that Father Gana was going to return to the
Philadelphia area and telephone the Secretary for Clergy. I told
her I was aware that he called and left a message for Father Lynn
with a Florida return phone number but that I was not sure if
Father Lynn had spoken to him as of yet. I told her that I would
consult with Father Lynn and if I had any other information I would
call her back.

Sister Lucy offered her help in any way if it is necessary.
Her phone number is 407-246-4826.
AD 92051

Memo from Secretary for Clergy Lynn’s assistant, recording a phone call from the
Chancellor of the Orlando Diocese. The Chancellor warns that Fr. Gana, after he fled
treatment, had a group of young males living with him in his house in Florida. GJ-39
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MEMORANDUM
TO: His Eminence
FROM: Monsignor Statkus
DATE: September 11, 1980
of Reverend Ravmond O. Leneweaver (1962)

Sick leave - Villa Saint John

Your Eminence:

The counsel and direction of Your Eminence is respectfully sougiht
relative to tbe case of Father Raymond Leneweaver,

At the direction of Your Eminence, Father Leneweaver entered Villa
Saint John on July 18, 1980. He was relieved of his assignment as

— _Assistant_Pastor, Saint Agnes Church, West Chester, because of his
admitted patterns of at least a two-year duration while on assignment
at Saint Agnes Church.

In accordaice with the directiva of Your Emirence, Father Leneweaver
underwent psychological testing by Doctor Phillip Miraglia. The

report of the testing was sent in by Doctor Anthony Zanni. The

report states that Father Leneweaver is suffering from a long-term
chronic depressive neurosis and from a personality disorder --
psychosexual immaturity.

This report makes generally the same conclusions as the report of Doctor
Walter Afield, who treated him in Tampa, Florida, on a full-time basis
from May 21, 1975 to August 22, 1975. (Doctor Afield was recommended

by Bishop Charles McLaughlin, Saint Petersburg Diocese).

It is noted that both reports recommend long-term psychotherapy at
developing insight and new methods of emotional adaptation.

Both the reports of Doctor Zanni and of Doctor Afield offer hope that
Father Leneweaver could be a productive priest.

Aside from the psychological findings, the history of Father Leneweaver's
priesthood (ordained May 19, 1362) gives clear evidence, by his own
admission, that he is seriously beset tinroughout his priesthood with the
unusual patterns.

The history shows, by his own admission, that the patterns existed for a
two-year period between 1966 and 1963. At that time he was assigned as
faculty member of Roman Catholic High School and Cardinal O'Hara High
School. While assigned as Assistant Pastor, Saint Monica Church, Paila-
delphia, the pattern surfaced for a period of one year = 1974 - involving
three students.

Despite full-time rehabilitation and follow=-up therapy on a part-time basis,
he has admitted the existence of the pattern for a period of at least two
years involving one student while oa assignment as Assistant Pastor,

Saint Agnes Church, West Chester.

These patterns have caused grave scandal. Father Leneweaver was removed
frqm the dxgh School aposto ate because of them and assigned to the Parish

Memo from Chancellor Francis Statkus to Cardinal Krol. The memo recommends Fr.
Leneweaver’s transfer to another part of the archdiocese following his admitted abuse of a
boy from St. Agnes parish in West Chester. GJ-2216
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Memorandum

Father Leneweaver
September 11, 1980
Page Two

Apostolate; from his appointment to Saint Monica Parish he was transferred
to another part of the Diocese, namely, to Saint Agues Church, West Chester,
in the hope of avoiding scandal. The latest incident eliminates his
usefuliness in his ministry in the area of Chester County. We have
evidence that word relative to his reputation is following him on his
assignments.

Whether cor not Father Leneweaver truly relizes the severity of his
problem, although he states that he does, is guestionable. While a
patient at Villa Saint John, he invited a young teenage son of

of Saint Agnes Parish, to play racguet ball with
him.

The Chancery respectfully suggests to Your Eminence the following
possible courses:

1, To insist that he continue at all times consultations with
Catholic doctors and to appoint him in an area of the Diocese
where he had previously not been assigned. The only areas
left would be Northeast Pniladelphia or Bucks County. In
this assignment, Father Lenewsaver would be advised that
another lapse would result in the forfeiture of his assign-
ment and of Diocesan faculties., He would be advised that we
have exhausted all means of assisting him and because of the
scandal still arising from his patterns, we cannot have him
continue in the active ministry.

2, Because of the scandal already present in the Diocese, Father
Leneweavar would be advised to sesk an assignment in another
Diocese. He would be advised that in this process, we would
have to provide to the Bishov of anotner Diocese his backgrouna.

The observations and directives of Your Eminence are appreciated.

Respectfully submitted,

Francis J. Statkus
Chancellor

bj

P.5. The following cormment is respectfully offered relative to Doctor
Zanni's report. Doctor Zanni states in the latter part of the
report that the testing provides no confirmatory evidence of deep-
rooted homosexuality. Yet Father Leneweaver has at all times
adnitted to the presence of this pattern. Might one conclude that
the testing is faulty if it does not uncover patterns to which the
patient, himself, admits?

D-4b
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Anthony Cardinal Bevilaqua
Archbishop of Philadelphia
222 North 17th Street
Philadelphia, PA 19103-1299

Dear Cardinal Bevilaqua:
Subject: Reinstatement

Greetings from Villanova where it is Autumn, but for
me personally Vesperarscit (Luke 29).

I am requesting a meeting with you, at your convenience,
to discuss a positive reaffirmation of my priesthood and
. continuation of service and ministry to the Archdiocese.

Presently, I am a Group Marketing Manager for a large
cruise company located in nearby Radnor, PA. My two
targeted resumes will fill in my leave of absence to the
present.

Thank you for your concern and interest in my delayed
return to my Father's House.

Fraternally yq%fs,

/j:) n&-eW

. Raymond 0. Leneweaver

Enclosures:
Business Resume
Education Resume
Selected Reference Letters

AD vBv2426

A 1997 letter to Cardinal Bevilacqua from Fr. Leneweaver, an admitted serial child
molester, asking to return to active ministry. The priest attached his resume, which
includes teaching and counseling positions. GJ-2623

D-5a

D-8




SUMMARY :

EMPLOYMENT

HISTORY:

SUMMARY :

EDUCATION:

RAYMOND O. LENEWEAVER

A seasoned educator and classroom
teacher in suburban and inner city
schools involved in: curriculum
development, after-school programs,
tutorial projects, and travel programs.
Major strengths lie in team building
and planning.

VanGuard Organization
-Sales Training Manager

4/93-Present

Katherine Gibbs School
-Evening Dean

1/92-4/93

Millville Board of Education
-Latin Teacher

1/91-6/92

Apple Vacations
—Cruise/Tour Director
for Orlando programs

6/90-12/91

Jesuit Program for Living
and Learning
-Residential Counselor
and Instructor

1980-1990

Developed and promoted a series
of successful and educational
travel programs for high school
and’'college students.

Affected community involvement
with the schoeol activity, sports,
and Parent-Teachers Association

Northeast Catholic High Schoo
1952 .o

St. Charles College, Overbrook, PA
Bachelor Arts, 1958

St. Charles College, Overbrook, PA
Theology Award, 1962

St. Joseph University, Phila., PA
Master Arts, 1970

AD 02430
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2 a LaSalle University, Phila., PA
: Classical Greek Studies (Summer 1954)

-Completed requirements for Pennsylvania
Teachers Certificate, 1971

-Certified in Latin, Greek, History,
and Biology

PREVIOUS

EXPERIENCE: Atkinson & Mullen Travel 1981-1989
-Account Executive ¥
for educational travel
programs

Holiday Inn, Poconos 1979-1981
-Sales Manager

PROFESSIONAL
ASSOCIATIONS: American Society of Travel Agents
(ASTA)

Hotel/Motel Sales Association
(HIMSA)

Philadelphia Industrial Rec. Assoc.
(PHILERS)

Millville Teachers Association
(MTA)

New Jersey Educational Association
(NJEA)

ACHIEVEMENTS: _Established and communicated
expected standards of performance
as classroom teacher on the
secondary level (eight years).

1]

Counseled students and took
corrective action, when necessary,
resulting in a cohesive classroom
setting which encouraged academic
improvements.

Directed a series of fund raising
projects where the results were
beyond the goal by 6%.

Supervised after-school activities
(golf, tennis, and swimming).

Recognized for the ability to motivate
lower track students to use their innate

skills, abilities, and talents for their
fullest potential.

AD 022431
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Your 1stter spre.wls hefore ma but requires li'htle
have to tell you I await full details of that pligromage

capltal. Gad, imagdne you going historical on, us. That
somethiﬂg. =More when I see y'ou? Puh—leeze .

Just as Well you did not drap e‘ber last evening "I went::
‘to deacon Leo's first Masa, and while T was back bei‘ore even lz'tg'

aml I could mot. have ducked 1%, -even if ‘you ‘had: atoped over
e 8 0E Excnse the spelling----- kts hoppible. EutsI am 8t
+ rnoon s’ experienee..... more of which balow. ol

3*Be /§ 1 See a year book this year.ii~ .and the othe
preferably when I am getting. the gory detaills. -I have &, pix of )
presented béfors ‘one oft: the basketball games...., and a- prbmise “of his: grad=
nation photo, which he will keep I Xnow %the promiae} ..;..But I’ hate those :
damn aialy cap a.nd gom plctures. 3 : e g

I too am %n aecond retreaty...’ so wa ean (an.d will) spemd it,
.'-it wan't ’be e. Inst week Jow, | 2

er asked ‘me 1T would take some . of the Bth.gra
....They are finished. their .exams and - they.-ar :
i ST gdid- yas.....We always do, Fou know....sShe teld ms to ;
sisedeeision was.based:on ‘anything but .thelr qualities of _soul, atu:cally.
+'Kept the ~erowd :small,,..purposefully. We worked for .a'w 1 thm: 1t
- that's one namé for it....for at least two solid hours.. one more
*je,ory with a capital "M",. Tt 1s’ the closest approximation Eo an old fashioned
---roll that I have hed in xaars...;.and. the subject . was . oh:so. s& 1sfactory Aand
= (this 1s what makes, the story) Ellial.oos o, :
c2ies., - IThey efided the day by teking a dip in the resevoir just oi‘ 'I:he 1o
e gight of “the fleld (don't know whether I have pointed it out to you or not.)
-+ In status naturalis to use the nominative CESe.. Ted&y m‘y cup is fu;[l....and :
¥ou know of wh.at NEL T ;

(the hero of :the abeve inéue} ‘nla.tis to go to the 1aka on . the a.tmual
trip, told me that in the middle of everything this aftemoon. . Have since
been thinking of  something. . There.are so Jmany. signed up .

ult te get a place big enough to.hold the mob. 80000000,
why not make two expeditions out of it. First the dffieial J‘H‘H Jaullt, a.nd
second.I could use as -one of my vacation weeks =--_just. take 2

the second week...a cozy five or six, -Take 2 sma1l cottages

the everflow being ha.ndpicl-:ed.....wi uh heading the list ‘at present

i o That ~is why 3 would be 50 conVGnlent if-- we" h& “our/ Town pls.e.
= Kot ‘too . mueh'more to'say so I'11l double up on the back her ng fo:
.months now-to.make & masterpiece of this year's vacationg with semething 1ik
“.the above in mind, ,.,,rounding up a-few of the desirables’ yan 1
'_ ‘somewhere. - After your reeent escanades, you may be an; in

take it up’ en “etreat, iy 2o : :

This wlll be enongh for now—-——and
. mesan enough. :

Letter written by Fr. Gausch to a fellow priest. He describes his attraction to boys, boasts
about sexual activity, and proposes plans for outings with potential victims. GJ-1011
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Novexber 5, 1991 _ ‘

His Bminence Anthony J. Bevilacqua
Zrchdiocese of Philadelphia

222 Worth 17th Strest
Fhiladelphia, PA 15103

Re: Father Nicholas Cudemo

The events of the past five weeks campel us to notify the Archdiocese of
our deep disagreement with the Archdiocese’s decisions regarding Father Cudemo
and the rationale underpinning those decisions. This letter sumarizes what we
Jnow of the problem and our great concern for what we perceive is a more sericus
issue. It also states our camitmernt to take further action if necessary.

We believe that Father Cudewo has saxuzlly and psychologically abused
girls and young wamen for the past twenty years. This criminal and imrorsl
conduct constitutes a pattern of abuse which mekes Father Cudemo & present real sas st
-séanger se-other girks and womem ™ e Archdioress has 'd meral aid- TEREL ity to~ ~ < 7 =%~
remove this threat. The Archdiocese’s failure to remove Father Cudemo from his
position as Pastor can only be viewed as immoral and negligent.

We further believe that these decisians reveal @ more fundamental failing
‘on the part of the men given the duty to confront these problems and of the
process upon wiich they rely. It has become apparent to us that there is a
basic insbility and/or unwillingness to urderstand the complex area of child sex
abuse ard sexual misconduct engaged in by certain clergy. The Archdiccese’s
intenticnal failure to aggressively confront these problems in an honest and
professicnal mammer guarantess that wore devastating harm will befall other

children - h:ysaruiguls—andwlnerablema;ﬂ:eha:ﬁsofclexgyformm
theArc’rﬁ;.oce&e:.sres;xmsmle

‘These beliefs are based mm_u&mQ@g,;mum_mmm___q
abIeto piece together, starting with the facts given to the Archdiocese by us
in September, 1991. )

RD BR4345

Letter to Cardinal Bevilacqua from victims of Fr. Cudemo. The victims and their families
complain that the Cardinal had not removed Fr. Cudemo as pastor at St. Callistus despite
numerous reports of his sexual abuse of girls. GJ-958
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.His Eminence Anthony J. Bevilacgua
November 5, 1991
Page 2

On Septewber 25, wﬁl,mmtmﬂmaev Msgr. James Molloy and Rev.
William Iynn at 222. First, = described the initial sesqual abuse
which occurred when was ten years old. Feather Cudemo had become very
cleose to parents and was considered a mexber of the family. Ee
f:equmtlystayadma:m.ghtatthej_rhcme By the time he was transferred to

Cardinal Dougherty High School, the sexual abuse was camplete and continuous.

described the sexual abuse in detail, as well as the tremendous
emotional and psychological harm it has caused her. She said that every day she
stn.gglesuthﬂuecmﬂlctamihurtmmdeherandthatlthasbeemreauya
nightmare beyord acourate description.

stated that .she has exped.moaidsappsydmlagical torment since
adolescence, through young adulthood, and to the present. She has attempted
suicide several times and has been hospitalized, including in intensive care.
She said that she has been in counselling since Octcber, 1990, and that the

weekly therapy sessions with the psychologist ard mydliatnst exact great
emctional and financial strein on the family.

hushand s;deofﬁneten:i.bleeffectithashadmtheir
marriage. Agein, it has been and is a day-to-day struggle just to kesp everyone

stated thast she is a cousin of and
also a cousin of rather Cudemo. She described cne brief incident of sexual
.mcoz_nggctbyﬁ‘ath&&ximnmherbed:m%mshems fwrtemxearsold

st R TPTE TSR TR

.,_.__a._.__...-‘_-‘,- poo  reemiE

desczjbedtvmsepaﬁtemcn.dmtsofsemml 2
misconduct by Father Cudemo of ‘2 more serious nature when she was fifteen years

old. mablemulnmtotajkabmtltevenmﬂl‘ﬁrslstm, she spake of this
ahdsearxioftheanaumlalmm_llthadcausedher p

= 1 i md_us*_ﬂ:ﬂﬂ_iim_fuiaﬁd_a_lﬂ:gﬂq{_—_——
discussion about what should happen as a result of these camplaints. It was
agresd that Msgr. Molloy would:

* Meet with Father Cudemo as scon as possible and present these
cofplaints to him,

Require him to wmdergo an eveluation.

Ichrise him that if he asked for the pames of the women meking these
complaints, he wes forbidden from meking anv contact; if he did, .
he would be imvediately suspended.

P.:rangeforanevaluau:nh%n.cbmﬂdp:d:ablyhakeplacemthxmto
four weeks.

Advise us of the results of the evaluation.

AD 224345
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her that Fa.th.:rcwermdemmgamemgmﬂlﬂev Msgr. Edward Cullen. With Sy
“Msyre MolTy and Fathier Tirm présent; Fathar Tidemo met with Msge. Chllen that —~ ==

Eis Eminence Anthony J. Bevilacqua
November 5, 1951

-

Page 3

T Be available to answer any of our questions or hear fram us if we did
not liks what was being done'.

we did not spend much time discussing what would happen to Father Cudemo
between the time he was nctified of these camplaints and his eveluation. It
seared that it depended on his response. We did meke it clear that we were
concerned about the three to four wesk waiting pericd, but reluctantly accepted
it becsuse of the critical importance Msgr. Molloy placed on the evaluatieon.

‘There wes no discussion about what steps would ke taken jrrespective of the

results’ of the evaluation.

Spesking about these terrible experiences was itself a heavy burden and

Msgr. Molloy and Father Lynn had helped us through it. Weleftﬂleneetmg
samewhat relieved and encouraged.

On October 2, 1991, Msgr. Molloy and Father Iymn met with Father Cudemo
wnmﬂ‘ﬁsecmplamts After the mesting, Msgr. Molloy called

and told her that he thought that it had gone well. Msgr. Molloy stated
that Father Cudemo’s response to the complaint was that he did not remember
anythirg like that happening to him. Msgr. Molloy told her that the more Father
Cudemo talked, the more it became apparent that he was sick and needed help.

According to Msgr. Molloy, Father Cudemo agreed to the evaluation and did not
demend to know the names of the women.

The next day, Octcber 3, 1991, Father Iymn called and told 3

day ard told them that he wanted to know the names of the wamen. He also asked
thmtogweusthem&ssagethathedcesmtmbercbmganyth;ngmthe
extent that it would have hurt anyone so badly.

Father Lymn told thatFathercﬂemmsglvmaxma:ﬁﬂattne
evaluation was scheduled for December 1, 1991.

C‘nOctcber4 1951, called Father Lynn and told
hzmtﬁatwevmeslmdcedandveryupsatﬂthatbsr&ﬁmmetmthmgr Cullen
(believed to be z classmate and friend of Father Cudemo’s) and that the
evaluation could not be done tntil December 1, 1991. aiso asked
m&maﬁmmmmmmmmmﬂwmluaum
Faﬂae.r Ly:m told her that December lst was the earliest possible date and that

= vec—h 4 -complied with-the twe

mqm:amntsofmtmwtactmgusarﬂag:ee_mtoﬂmevaluatm

Because of our great dismay with these develomments, a second mesting wes
held with Msgr. Molloy and Father Lymm on October 17, 1991. We talked at great
length about why Father Cudemo should be rewoved from the ministry before the
evaluation. Msgr. Molloy told us that the evaluation would have to take place
first and that Father Cudemo was complying with the conditions set out at
his first meeting. Msgr. Molloy also said that Father Cndemo was not being
ramvedmcansethemsoormhadoccmedﬁitem uaﬂ\:y}'eaxsaga He

AN
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asked how do we know that "he has not grown up and is not doing it anymore?" He
said that if it was current, it would be different. Msgr. Molloy said that "We"
have to protect Father Cudemo’s rights too.

Msgr. Molloy tried further to justify this position by explaining that
every time a camplaint is made ageinst a priest, the 2rchdiccese cannot be
expected to remove him from his position. Ee illustrated this problem by
describing a situation in which a mother called camplaining that a priest was
giving her son pormographic materials. The mother, on being questioned further,
statedthatﬂepmhlenweﬁ"mﬁ:mm}emadsthismteﬁal}ﬁmmm
a fox, but not always; sametimes he tumes into a deer.® We were left speechless
and later felt belittled that a professional designated to deal with such a
sensitive area could so facilely eguate cur "problem" with that of the above
described situation. We left this mesting samewhat discouraged.

Upcnr further reflection, we decided tc contact other wamen whom we
hehevatinayhavebeenabusadbyhﬂmﬁ.ﬁm We had suspected for same time
that a2 woman named had had a relationship with Father Cudemo and

so we contacted her. is a thirty-one year old single waman and
elementary school teacher in the Philadelphia area. She told us the following.

In May; 1991, called Fev. Msgr. John Jagodzinski and asked to
speak with him about Father Cudemo. At the meeting with Msgr. Jagodzinski, she
related that:

s Slehadbeenmlovemth?a...haraxiﬁm

B - A . iR T

anr B g i o, AR al b T i et S B el Lt SR

® She and Father Cudemo had had a continuous sesxual relationship for
the past fiftesn years.

" She and Father Cudemo jointly owned a house in Orlando, Florida and
frequently staved there together.

Father Cudemo told her that “you don’t do what you want todo,b.lt_
what you are called to do" and he told her what she wes called to
do.

Father Cudemo told her that she was not “cut ocut" for marriage.

Father Cudemo tried to dissuade her from doing what she wanted to
ao

Father Cndemo tried to alienate her from her family.

She had suffered severs psychological harm as a result of the
mlamshs.p

She had been suicidal on several oocasicxm as a result of this
harm.

D-7d
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November 5, 1991
Page 5

She was receiving counselling for this harm.
" She ended the relationship because she came to realize that it wes
slowly destroying her.

Sne]maao:otnermrmwhohadawghtmelhngasamsnﬂtof
their relationship with Father Codemo.

She told Father Cudemo that he nesded help.

This was a two hour mesting curing which Msgr. Jagodzinski todk no notes
and asked very few guestions. He did ask what she wanted done and she
told him that Father Cudemo "needs help.® Msgr. Jagodzinski told her that
Father Cudemo would be called in to discuss this matter but that she should be
prepared for the possibility that nothing might be done to Father Cudewo.

According to , Father Cudemo met with Msgr. Cullen concerning her
camplaint. She does not know whether Father Cudemo admitted or denied having a
relationship with Mo one called her back to report on what follow up
had been taken by the Archdiocese. does know that the Archdiocese
‘told Father Cudemo to terminate his ownership in the house in Florida.

We have given a great deal of thought to the meny aspects of this

problem. Not only have we focused on the harm we and guite possibly other wamen

havemfe:ed,h:talsom&eadmesssﬁfferaiby?aﬂm@dsm the threat he
no =T~ posesy -the-asts-and omiSsians of the Archdiccese.and . the fundamentally defective. . -

mWeﬂMssmhedmbytheAldﬁlooesemjusufyﬂmappbm&%“’

to this problem. We have cansulted several priests and mumns, a priest canon

lawyer, a nun canon law expert, a psychologist and psychiatrist, two civil .

lawyers and two Assistant District Attorneys who specialize in child abuse. We

contime to sesk professional advice and additional information from other women
about Father Cudemo.

OQur immediate concern is with the Archdiocese’s decision to allow Father
Cudemo to remain as Pastor pending the evaluaticn. Msgr. Molloy places great

JmportaucemtheevaluaLmardus&sltmjushfykeepzngiaﬂxeraﬂammhj
present position. ]

Mtﬁ];eveﬂmtthisagzmlsmﬂﬁ_ﬁglessthananexmsetomid
making difficult decisions now. The evaluation is not a test of the
———tuthiuvlness—oiour-eamplaints.Fither the Archiiccese belloves Our complaints———

PRAT

or believes they are fabrications. The eveluation is not an end in itself but a
means to determine the depth of the problem. It should recommend a course of
treatment and shed same light on the prognosis for recovery.

Qur camplaints are reason enough to suspend Father Cudemo. Reliance on

the age of our complaints to avoid tzking immediate action conveniently ignores
the informetion provided by To ask us how we know whether Father

on ARLR4AS
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His Bn_‘mem:e Anthony J. Bevilacgua
November 5, 1991
Page 6

Cudeo has not grown up and is not doing it anymore reflects a mindset which is
demesning to us and pathetically self-deceptive. It shows a regrettable lack of

sensitivity and a basic ignorance of the area of child abuse and sexual
miscanduct.

It is beyond camprehension how the Archdiocese cannot ses the present
danger. The absence of a vehement denial clearly supoorts the truthfulness of
the camplaints. Father Cudemo’s response that he does not remember sexually
abusing several teenage girls, ane contimuously for approximately four years, is
so bizerre as to evidence a morally benkrupt and psychologically dysfunctional
Persan.

The professionals we have consulted tell us that individuals who engage in
this kind of criminal aberrant behavior are rarely cured and therefore
constitute a potential threat to others. The Archdiocese has the duty not only
to protect potential victims, but also to aid those clergy afflicted with this
problem.

The account given by alsoshouldhavebeeamoughtosm;pezﬂ
Father Cudemo. The aporoach taken by Msgr. Jagodzinski and the omissions of the
Ardﬁmseﬂmr&afterammtaﬂymdmoeofneghgermemtalsoofﬂae

anachronistic thinking which has perpetuated the " -up" approach
historically taken by the Archdiocese.

— 'Jhepn%tswehave omsulteduufonnlytﬂlusthatanysubstantlal

you to confront honestly these problems?
We remain open to further discussion. We pray daily that God will give

strength to us and greater wisdom to you. Weknowthatyouareagraat
listener. We do not know if you understand.

Sincerely yours,

cCr—Msgr—Jares—Motley
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MEMORANDUM

DATE: February 23, 1989 /g
RE: Father Peter J. Dunne (1954)

Assistant Pastor, Nat1v1ty of Our Lc urch, Warminster

Doctor Thomas J. Tyrrell called me at the Chancery about Father Peter
J. Dunne's progress. I was informed that there was a meeting on
February 21, 1989 between Doctor Rawlings, Doctor Tyrrell, and Father
Dunne, held at Villa. Saint John Vianney Hospital, Downingtown. The

purpose of the meeting was to review the report from Southdown,
Canada.

At the end of the review Doctor Tyrrell indicated to Father Dunne that
he was in serious need of individual therapy, and perhaps group therapy,
along with dedication to S.L.A.A., that is, Sex and Love Addicts Anony-
mous. Doctor Tyrrell indicated that Father Dunne was not very positive
about these recommendations. Doctor Tyrrell stated quite bluntly that
he feels that we are sitting on a powder keg. He feels that Father
Dunne is not only a homosexual, but is a pedonheliac He strongly
intuits that Father Dunne has been involved in a myriad number of
sexual misconduct cases, both minor and major.

Y

ap 0010%°

A February 23, 1989 memo from Assistant Chancellor John Graf recording a phone call
from Fr. Dunne’s therapist. The doctor gives his opinion that the priest is a “pedophiliac”
who “has been involved in myriad sexual misconduct cases.” GJ-1472
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MEMORANDUM

DATE: March 16, 1989
RE: Father Peter J. Dunne (1254)
hssistant Pastor, NWativity of Our Lord, Warminster

Attached to this memorandum are the most recent pieces of information
concerning Father Peter J. Dunne's case.

1. A confidential report from Southdown, Ontario, Canada.
2. A memorandum for the file dated February 23, 1989.
3. A memorandum for the file dated March 7, 1989.

4, A letter ffom Doctor Thomas J. Tyrrell dated March 8, 1989.

It appears at this time that we have come to the point of decision
concerning the ministry of Father Peter J. Dunne. As indicated in the
attached material, Doctor Thomas J. Tyrrell is of the very strong
opinion that Father Peter J. Dunne is a very sick man, and would be in
need of a psychological therapy program. The doctor feels Father
Dunne is not cooperating because he is hiding the full story. Doctor
Tyrrell recommends that Father Dunne be relieved of active ministy.
The doctor used a phrase with me, namely, that we are sitting on a
"powder keg".

In a reaction to missing the most recently scheduled meeting, Father
Dunne came to see me at the Chancery on Wednesday, March 15, 1989. He
said he did so at the request of Monsignor Francis J. Clemins, who he
has chosen as his spiritual director. Fatrher Dunne stated the
following: .

1. That he did not intentionally miss the meeting scheduled for
March 7, 1989 at Villa Saint John Vianney Hospital, Downingtown,
that his car broke down.

2. That he is seeking a change of an assignment, specifically to
Father Francis J. Loughran's parish, Coérpus Christi Church, Upper
Gwynedd, mainly because he feels a lack of support and communica-
tion from Father William J. O'Donnell, and states that he could
be more active at Corpus Christi Parish.

N.B. Father Dunne and Father Loughran have been friemnds for

many, many years. Doctor Tyrrell expressed to me that he feels
extremely uneasy about the request for a transfer, and he would
not recommend it. )

3. Father Dunne stated that he has grave reservations about the
group therapy part of Doctor Tyrrell's recommendations. He feels
very ill at ease sharing his problems. In additon, Father Dunne
expressed to me that he is under control, and does not agree with
Doctor Tyrrell and Doctor Rawlings concerning their- observations
that his chances of acting out are very real. He stated that the
only incident that is worth discussing in this case is specifi-

cally I asked pointedly if Father Dunne had any other
incidents of misconduct to share with us. He stated that he did
not.

A March 16, 1989 memo to Cardinal Bevilacqua recording new warnings from Fr.
Dunne’s therapist. The doctor warns that his patient is at risk of acting out and
recommends removing “the very sick man” from active ministry. GJ-1474
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N.B. In confidence Doctor Tyrrell shared with me that Father
Dunne once mentioned to him the possibility of six or seven other
incidents of misconduct,'with no description of specifics. Doc-
tor Tyrrell asked me to not share that with anyone because of its
confidential nature. - Father Dunne did not share the same
information with me.

4. Father Dunne has asked me to express his desire with the
Archbishop to change his therapist from Doctor Tyrrell to Father
Francis R. Duffy, C.S.Sp.

Personal Observations:

I do not think it would be unjust to express our concerns to Father
Dunne, both for his own welfare and for the good of the Church, by
having him follow through with Doctor Tyrrell, who is most know-
ledgeable in this particular case. My concern is that Father Dunne
knows that Doctor Tyrrell is beginning to reach the truth in this
entire affair, and therefore Father Dunne is manipulating other
people, to support his denial.

AN me- .
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ARCHDIOCESE OF PHILADELPHIA

Office of: SECRETARY FOR CLERGY
TO: Archbishop Anthony J. Bevilacqua
FROM: Rev. John J. Jagodzinski . .
DATE: September 15, 1989 /j?"
RE: Reverend Peter Dunnes«mc¢ Y™on Jrgmdrmizekd
TESGUEAL {The (£6TI6wiTigiis an update on Father Peter Dunne, who is one

of the Assistant Pastors at Nativity of Our Lord Parish, at which
you are making a pastoral visitation on Monday, September 18.

Father Dunne had spent about nine months at Vvilla Saint John,
Downingtown (December, 1986 to . September, 1987), aftexr being
accused, by a man now living in California, of sexual abuse. The
‘man had been a high school student where Father Dunne was teachlng
at the tlme the alleged abuse occurred.

) Dogtor Thomas Tyrrell and three other therapists maintain that
there is much potential for a recurrence of sexual abuse by Father
Dunne. They have not been able to move Father Dunne beyond the
"denial stage." Earlier this week I met with Doctor Tyrrell, who
advised that Father Dunne must be given an ultimatum: either make
a serious commitment to therapy or 1leave the active ministry.
‘Doctor Tyrrell believes that Father Dunne should really be admitted
to a rehabilitation center such as the one sponsored by the
Paraclete Fathers in New Mexico, but wonders whether it would be
a waste of Archdiocesan money, because of Father Dunne's extreme
state of denial.

On Wednesday of this week, I met with Father Dunne, and alse
with Father William O'Donnell, Pastor at.Nativity Parish. The
‘three of us talked for about an hour, at the end of which Father
Dunne agreed to begin therapy with Doctor Eric Griffin-Shelley, who
speclallzes in treatment for addictive behaviour.

Father Dunne met with me again yesterday, at,hls request. He

had ccnferred with his Spiritual Directer, on Wednesday after. our
meeting, and wanted to see me again to confirm that he would
indeed,, begln therapy with Doctor Griffin-Shelley.
* Father Dunne also requested a change of assignment, later in
the fall, after the completion of the Parish Visitation at
Nativity: He is requesting to be assigned to one of two Pastors:
Father. Francis Loughran (his first choice) or Monsignor Francis
Clemins, each of whom has said that he would welcome Father Dunne.
I told Father Dunne that this would be considered and that I would
talk with him further in coming weeks.

‘{w’a MPM

—— /“‘-19 [P
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i/ Pe
A September 15, 1989 memo to Cardinal Bevilacqua. It records still more ;vgrnings from
Fr. Dunne’s therapists and notes that he has requested transfer to a parish where his

spiritual director is pastor. The Cardinal writes at the bottom: “Thanks. Be very cautious. |
think he is trying to manipulate so that we act according to his agenda. AJB” GJ-1479

D-10

D-21



Office of the Archbishop
222 N. 17th Strest
Philadelphia, PA 19103-1299

May 25, 1990

Reverend Peter J. Dufne
Nativity of Our Lord Church
625 West Street Road
Warminster, PA 18974

Dear Father Dunne:

May I take this opporﬁunity to thank you for the priestly
service you have been giving at Nativity of Our Lord Church,
Warminster. :

In response to the needs of the Archdiocese, I now appoint you
Assistant Pastor of Visitation B.V.M. Church, Trooper, effective
June .6, 1990. ’ ’

Empowered by God's call and by the grace of ordination, you
have both the task and the privilege of leading the faithful in
prayer, especially in your celebration of the Eucharist. As an
Assistant Pastor, you are called to know and love the people you
serve, to dare for the poor and needy, to teach the youth, to
attend the sick and dying, and to - assist in the over-all
maintenance of the parish.

It is my fervent prayer that all of your priestly efforts will
bear fruit in the hearts of God's people, and that the coming years
will bring you ever closer to sanctity and salvation.

Invoking God's blessing upon you and your ministry, I am

. AR1SP@3637

A May 25, 1990 letter from Cardinal Bevilacqua to Fr. Dunne, an admitted child molester
and diagnosed pedophile. The Cardinal thanks him for his service to one parish and grants
his request for an appointment as assistant pastor at Visitation B.V.M., where his spiritual
director, Msgr. Francis Clemins, is pastor. GJ-1483
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MEMORANDUM

TOs His Eminence

FROM: Father Graf

DATE: October 31, 1984 . :
RE: Reverend James J. Brzyski (1971)

_Your Eminence:

' There have been a few events that I would like to bring to your atten-
tion concerning the Father Brzyski situation. 4

On Tuesday, October 25, 1984, Father James Gigliotti, T.0.R., called
from Bishop Egan High School. Father had been asked by the Chancery
to monitor the young men who were involved in the Brzyski situation,
especially and Father, on that day,
expressed no undue concern about theé present psychological responses.
However, Father Gigliotti did share this case with a Dr. Thomas
Daniels, who was hired by the Catholic School systemito do psycho-
logical counseling in our high schools. 'Father wanted me to know that
Dr. Daniels felt that it was important in matters of abuse, physical
or sexual, that the victims be confronted openly and that they be al-
lowed to ventilate their -fears and feelings. The doctor only wanted
us to consider that possibility and offer his assistance.

I expressed to the doctor by phone that I had personally spoken with

the boy when the situation first occurred. I told the boy of
our concern and offered our help if needed and said that we were aware
of the seriousness. To the boy, we made no such contact. I

expressed to the doctor that we were grateful for his concern, however
because of the sensitivity of the 31tuat10n, e ‘would ask him to do
nothing until we would get back to him and wé hoped that he would

respect our wishes, especially in regard to the confidentiality of the
issue.

In considering Dr. Daniel's request, I called Father Michael Peterson,
the director of st. Luke's Institute and expressed the counselor's
wishes to speak with the boys. I asked Dr. Peterson if he felt that
that kind of approach was necessary. Father speculated that there are
occcasions when the victim of abuse should be confronted and that it

was a difficult judgement to make. Eowever, Father Peterson made a
perhaps more 1mportart suggestion for us to consider.. Father had just.
been on. a workshop in Haryland concerning the subject of sex abuse
across the COuntry.

In addition to the above considerations, Your Eminence, on Tuesday,
October 30, 1 received a second call from Father Gigliotti. Father
reminded me of another name that was brought up during the initial
facts of this case--a boy by the name of The mother
of approached Father Gigliotti with the following information.
Her daughter had come home the night before, having run into

The daughter related that told her in conver-—
sation that Father Brzyski was indeed a homosexual.

A memo from Assistant Chancellor John Graf to Cardinal Krol regarding Fr. Brzyski. The
aide reports telling a psychologist at Bishop Egan High School to avoid counseling one of
Fr. Brzyski’s victims in order to retain “confidentiality.” Part of the memo was whited-out

before the Archdiocese turned it over to the Grand Jury. GJ-202
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He said that because of the case which came up at St. Cecelia's
investigations were taking place that were traced back to St. John's
in Lower Makefield and that these problems involved several boys. At
this time, the girl broke down in tears because she knew her
brother had been friendly with Father Brzyski.

Father Gigliotti did calm down and told here that some

of the informaticn she had was not true. Father Gigliotti said that
he felt justified in saying that because the boy's story was

not altogether correct. Father Gigliotti's concern at the present
time is that these stories somewhat true and somewhat false are
beginning to be ventilated by the boy. He wished to make us
aware of that situation.’ !

g

Respectfully submitted,

D-12b
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ARCHDIOCESE OF PHILADELPHIA

222 North Seventeenth Street  Philadelphia, Pennsylvania 19103-1299
Telephone (215) 587-3754

Archdiocesan Review Board

Recommendations of the Archdiocesan Review Board
Reverend David Sicoli

The Review Board finds that Reverend David Sicoli is in violation of The Essential Norms defining
sexual abuse of a minor contained in The Charter for the Protection of Children and Young People

adopted by the United States Conference of Catholic Bishops.

The Archdiocesan Review Board concludes unanimously that:

1. There are five victims of multiple substantiated allegations of sexual abuse
2. There are three victims of multiple substantiated allegations of sexual exploitation
3. Father Sicoli should be removed from active ministry

Basis for Decision:

15 There are multiple substantiated allegations involving a total of 11 minors over an
extensive period of time beginning in 1977 and proceeding to 2002.

2. There is a documented history of a disturbing pattern of multiple contemporaneous
reports from priests living with Father Sicoli regarding his inappropriate behavior
regarding young boys.

3. Father Sicoli’s actions were similar regarding the five victims of sexual abuse. He

rubbed their stomachs, moving lower and lower; he stood over them and masturbated
and ejaculated; he slept with them and he openly masturbated in their presence. These
actions occurred primarily at Father Sicoli’s home at the New Jersey seashore but also
occurred in his car and at the rectory over a period of time.

4, Father Sicoli’s actions were similar regarding the three victims of sexual exploitation.
He took these youth on trips to California and the seashore. He slept with one victim
primarily and took all three victims to bars and encouraged them to see a prostitute in
Mexico during the trip to California.

5. Father Sicoli’s actions were sufficiently obvious as to generate numerous complaints to
the Office for the Clergy from numerous priests and parishioners over the period from
1977 to the present. These complaints included concerns that he was exhibiting
inappropriate behavior toward male youth. As a result, as early as 1978, the Office for
the Clergy instructed his parish pastor not to place him in any position regarding the
youth of the parish.

AR550590

The Archdiocesan Review Board’s substantiation of allegations that Fr. Sicoli sexually
abused or exploited 11 minors. The Archdiocese began receiving allegations in 1977 but
did not try to investigate them until 2004. GJ-2647
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6. Interviews were conducted with 8 victims all of whom gave credible accounts of their
abuse which were also supported by interviews with other clergy and lay people who
served in the parishes where Father Sicoli was assigned.

7. Interviews were conducted with 5 priests and one lay person who had previously
complained about his behavior or who had served in parishes where he was assigned.
All provided information that would support the veracity of the victims allegations.

8. Father Sicoli was also interviewed and denied the allegations. He did confirm much of
the victims stories regarding the trips to the seashore, the activities of the CYO, the trip
to California which lend credence to the victims® allegations as well,

Signature: w&m-v, Cvu.c/’l‘“ Date: lg ‘Q(Q"{

ames Amato, Coordinator Submitted to the Archdiocese

AR550591
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MEMORANDUM

DATE: January 12, 1978
EE: Reverend David C. Sicoli (1975)

Immaculate Conception B V.M. Church, Levlttown
Assistant Pastér )

On January 10, 1978, I telephoned Father John
Campbell directing him not to place Father Sicoli
into any positlon as moderator or directéor of any

youth groups.® I included the direction of the altar
boys in this restriection.

I did not explain in any way the reasons for
this restriction:' I indicated simply that, in the
past, Father Sicoli's experiences with the youth
have not been favorable.

Father Campbell stated that he would comply
with this directive.

Francys J. Statkus
Chancellor

AR15003847

A January 12, 1978 memo regarding Chancellor Francis Statkus’s phone conversation with
Fr. Sicoli’s pastor at Immaculate Conception B.V.M. By instructing the pastor not to put
Fr. Sicoli in charge of youth activities, the Chancellor demonstrates his knowledge that the
priest presents a danger. GJ-886
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MEMORANDUM F’J}
DATE : June 22, 1983 : {/

RE: Reverend David C. Sicoli  (1975) .
Assistant Pastor, Saint Athanasius Church

At the request of Father John Graf I interviewed him on May 2, 1983.
Father Graf related the following concerning Father Sicoli.

Prior to the presentation of his observations he noted that the
principal of the parish school was quite willing to be interviewed
also since the difficulty deals with pupils of the parish school.
Father Graf stated the following.

Father Sicoli is accustomed to befriend very closely pupils from the
parish school. He cited the following. Father Sicoli befriended

from his 8th grade in the parish school to his sophomore
year at Bishop Egan High School. During this period of time he

tutored
He also befriended two years ago. moved to
Florida. During that friendship made trips to the shore

with Father Sicoli; however, Father Graf was quite careful not to
infer any irregularities relative to the trips. He noted that
Father Sicoli has a house in Sea Isle City. According to Father

Graf, Father Sicoli during his friendship with accused him
of having a drug problem; he gossiped about the aileged problem so
much so that father called Father Graf from Florida, where

he at that time was living, expressing a complaint about Father
Sicoli's statements. At the advice of Father Graf, Father Sicoli
spoke to by telephone, apologized and accepted full
responsibility for being immature about his gossiping.

He also befriended ) a junior at Bishop Egan High
School. He tutored privately. ".ooa

freshman at Bishop Egan High School, has been his recent friend; he
has also tutored him.

Presently Father Sicoli has formed a close friendship with

and .~ . both 8th graders. These friendships are of a
four to five month duration; they have accompanied Father Sicoli on
trips to Sea Isle City. works at the rectory; his family's
status is unstable. father has left the family.
The usual routine of Father Sicoli relative to these associations
would be the following. They would be hired to work at the rectory.
After the association would end or as it ended, these boys would-be
fired from their rectory work. According to Father Graf, Father
Sicoli would seek school gossip from these boys as well as informa-
tion relative to the religion curriculum and the teachers at the
parish school and at Bishop Egan High School.

According to Father Graf, Father Sicoli would also contact a great
deal of times the parents of these boys while the associations
lasted.

A 1983 memo by Chancellor Statkus recording complaints about Fr. Sicoli’s relationships
with six boys at Immaculate Conception B.V.M. GJ-1895
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Daniel O'Connell, an 8th grade teacher, became gquite upset with
Father Sicoli because Father Sicoli excused the pupils of Daniel
0'Connell from class. Mr. 0'Connell became upset that the boys or
pupils whom Father Sicoli favored were excused.

According to Father Graf, Father Sicoli has been offensive towards

adults. He has spoken publicly about marital problems between a
Mr. and Mrs. Larry Dugan.

Father Graf stated that people have coplained of offensive state-
ments which Father Sicoli has made on such occasions as weddlng
rehersals and parish visitations.

In the estimate of Father Graf, Father Sicoli is gquite good in
applying himself to tasks which he favors; otherwise, his efforts

are poor. In tasks which he likes he is an organizer and a worker.

As to his associations, Father Graf stated that Father Sicoli is

closer to these boys than he is to his own family or to his own
classmates.

Father Graf noted that neither he nor the pastor, Father John
Campbell, were aware of these patterns until the latter period of
Father Sicoli's assignment. As a matter of fact, Father Campbell
became aware only through Father Graf's information to him about
this matter. Father Graf stated that the faculty of the parish
school is quite upset and is of the mind that Father Sicoli needs
professional help or attention.

I advised Father Graf that this matter wold be duly reviewed with
Father Sicoli after he has been transferred. He is due to be

transferred on a completion of his five years at his present
assignment.

I noted to Father Graf that he may assure the sisters and other
members of the faculty that there would be a due review and that
truly there was no need for them presently to be interviewed.
However, I stated that if the faculty insisted on meeting with me,
I would not turn them down. Father Graf was agreeable to my
reaction. g

Upon my return from vacation on June 20, I received a letter from
Sister William Anthony, principal, Immaculate Conception school, in
which she expressed continued concern regarding Father Sicoli
insofar as he had written upsetting letters to her, to Sister Elaine
and to Mr. O'Connell. She sent copies of these letters.

Francrg— J. Statkus

Chancellor

cmcc
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OFFICE OF THE BISHOP * DIOCESE OF PITTSBURGH
111 BOULEVARD OF THE ALLIES, PITTSBURGH, PA 15222 @  (AREA CODE 412) 456-3010

MENORLND UM ’ T ' -

T0: Bishop Bevilacqua
FROM: Father Dattilo mCH
DATE: September 11, 1985

RE: Bishop Guilfoyle's Request

Bishop Guilfoyle's letter requesting temporary or permanent assignment in
the Diocese of Pittsburgh for Fr. John Connor does not indicate the nature of
Fr. Connor's problem. We need more information.

I have several concerns and questions about the request.

1) We have no priests-assigned to teach high school. Our men in school work
are either chaplains or headmasters wheo may teach an occasional class. Faculties
are already set for this school year. We have at least 3 priests who have asked to
teach. Bishop Guilfoyle indicates Fr. Connor has taught high school for many years.
Does Fr. Connor have any parish experience? Could a parish assignment cause Fr.
Connor stress and help him revert te his problem?

2) If the problem is alceohol, there must have been scandal to necessitate an
assignment outside the diocese. What happened?

3) Can we trust the evaluation of Southdown i.e. no basiec er lasting problem?
I séem to remember you telling Fr. Bober and me that you have reservations about
Southdown.

4) 1f the problem is homosexuality or pedophilia we could be accepting a
difficulty with which we have had no post-therapeutic experie-u:e We are only now
working on a follow-up program.

5) Why was Pittsburgh recommended when there are so many diocceses _':'.n dire
need of priests? Could it be because the director of Southdown is Fr. Canice
Connorg;O.F.M. who was stationed in Pittsburgh for several years in the 1970's.

If, after you have talked with Bishop Guilfoyle you believe there is no
serious risk in accepting Fr. Connor, we will do everything we can to keep the
tradition of b:l.shops helpmg bishops i.ntact.

/rj(p')

A 1985 memo to Bishop Bevilacqua (then Bishop of Pittsburgh) concerning Fr. John
Connor’s proposed transfer to the diocese. The Camden, N.J., priest had been arrested for
sexually abusing a 14-year-old boy. Bishop Bevilacqua’s handwritten notation reads: “I
cannot guarantee there is no serious risk. AJB 9/17/85.” GJ-988
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CAMDEN DIOCESAN CENTER

1845 Haddon Avenue

P.O. Box 709
Camden, N.J. 08101
Phone (603) 756-7900

September 12, 1988

MEMORANDUM

MONSIGNOR POKUSA

TO:
FROM: BISHOP GUILFOYLE C\Lc[,zq‘
RE: FR. JOHN P. CONNOR »

Father Connor has been assigned as Associate Pastor of St. Matthew Church,
Conshohocken, Pa., effective October 1, 1988. BArchbishop Bevelacgua called
to tell me of this last week. Certainly no one knows more than Archbishop
Bevelacqua about Father Connor's background over these past several years.

A memo from Camden, N.J.’s Bishop George Guilfoyle, discussing Archbishop
Bevilacqua’s 1988 appointment of Fr. Connor to St. Matthew parish in Conshohocken. The

memo contradicts Cardinal Bevilacqua’s testimony that he did not know Fr. Connor’s
background. GJ-986
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TO: FILE

FROM: Reverend William J. Lynn ﬁﬂL//F

ITEM: Meeting with Reverend Michael McCarthy
-RE: Reverend Michael McCarthy (1965)

DATE: July 14, 1992

As directed in the Issues Minutes of May 21, 1992, Monsignor James
Molloy and I met with Reverend Michael McCarthy, Administrator of
St. Kevin Parish in Springfield on June 18, 1992 in order to convey
Cardinal Bevilacqua’s directions to Father McCarthy concerning the
pastorship of St. Kevin Parish.

Monsignor Molloy related to Father McCarthy his understanding of
the Cardinal’s directions as related verbally to him by Monsignor
Cullen:

1. Cardinal Bevilacqua has decided it is in Father McCarthy’s
best interest not to be appointed pastor of St. Kevin Parish.
The reason for this is the possibility that if appointed
pastor of St. Kevin Parish, he could be the subject of great
publicity and tarnished reputation should the complainant go
public with his story.

2. Monsignor Molloy stated that there is the possibility of
Father McCarthy being appointed pastor at another parish after
an interval of time has passed. This parish would be distant
from St. Kevin Parish so that the profile can be as low as
possible and not attract attention from the complainant.
Monsignor Molloy stated that the Archbishop was not implying
doubt about Father McCarthy’s ability to be a pastor.

3. In response to a gquestion from Father McCarthy, Monsignor
Molloy stated that neither he nor Father Lynn read Father
McCarthy’s psychological report. The report had been reviewed
by Cardinal Bevilacqua and was hand-delivered by Monsignor
Cullen to be placed in Father McCarthy’s file. The envelope
which had been opened by the Cardinal was sealed with tape.
Since the written release authorized delivery of the report
only to His Eminence, neither Father Lynn nor Monsignor
Molloy had any knowledge of the content of the report.

DD 0012, 5

A memo recording a meeting shortly after Cardinal Bevilacqua learns that Fr. McCarthy
had been accused of sexually abusing boys. According to his aide, the Cardinal says the
priest could be appointed pastor at a “distant” parish “so that the profile would be as low as
possible.” GJ-831
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Monsignor Molloy advised Father McCarthy that, for the
present, activities in the parish should be carried on a
"business as usual" basis. The information provided to Father
McCarthy should be kept to himself.

Monsignor stated that when the time comes for Father McCarthy
to move, assistance can be provided to him should he wish it,
to prepare a statement which can explain his transfer to the
people of the parish.

Father McCarthy’s response to the above was the following:

1.

2.

He did not agree with the evaluation he received from Dr.
Miraglia.

At first he stated that he knows he did not go to St. Kevin
Parish with a right to succession but he feels he has done a
good job and for him to be taken out of the parish, he finds
drastically unacceptable.

He expressed concern for the parish and the people because
they seemed to be confused about the situation.

He assured us he will not contribute to any of this "going
public.™ If the Cardinal desires, he is willing to change
dioceses.

If he were appointed pastor of St. Kevin Parish, he would keep
Father Scully, the Pastor Emeritus on at the parish. If he is
transferred, then he advises both he and Father Scully should
leave.

He does not agree with this decision of cardinal Bevilacqua
but is willing to be obedient in what the Cardinal desires.

With regards to a future parish, he stated he does not want
to be stationed in Philadelphia County at all. He prefers to
stay in Delaware County because he has never been stationed
anywhere else in 55 years. He would like to be stationed in
a parish where he has help. He feels he has worked very hard
at St. Kevin and is not willing to have to "clean a place up"
again. He would like to be at a parish that can support
itself financially.

To summarize, by the conclusion of the meeting, Father McCarthy
stated he is open to either being pastor of St. Kevin Parish or
another parish if that, what is deemed best by Cardinal Bevilacqua.

iF
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